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ACTIVITATS COL·LEGIALS 
 
 
Durant el 2017, es van fer 773 visats/verificacions documentals, aquesta xifra és pràcticament idèntica a la 
del 2016 (744 visats). Pel que fa als ingressos per visats i verificacions documentals van assolir la xifra total 
de 57.733,91€ amb un lleuger increment del 9,7% respecte al 2016, que van ser de 52.664,32€. Malgrat que 
al 2015 semblava que la situació econòmica començava a remuntar perquè els ingressos s’havien incrementat 
lleugerament respecte als anys anteriors (71.213,08), tant el 2016 com el 2017 els ingressos no han superat 
les xifres del 2015 i molt menys han assolit les xifres del 2008 (383.269,95€).  
 
Pel que fa al moviment de col·legiats el nombre de col·legiats a 31/12/17 es de 1.358 col·legiats. 
 
La comunicació Col·legi – col·legiats, s’ha mantingut amb la Cetop-Weekly setmanal que informa de 
l’organització de diferents actes o notícies.   
 
 
FORMACIÓ 
 
En relació al capítol de la formació, cursos, jornades i actes durant el 2017 es van organitzar al voltant de 142 
cursos, jornades ja sigui gestionats directament pel CETOP o a través dels diversos convenis amb els 
Col·legis d’Industrials, Camins, Agrònoms, Geòlegs, etc., les plataformes formatives de Geolnet, Intelec, 
Structuralia i Eadic, i les universitats UCAM, UEM. Els cursos van tractar diferents temàtiques, com el BIM, 
Càlcul d’elements de contenció, implementació de Plans d’autoprotecció, Curs bàsic en matèria de Serveis 
Afectats, etc. 
 
 
SERVEIS PER ALS COL·LEGIATS 
 
Durant el 2017 es van actualitzar els serveis existents per als col·legiats. 
 
 Assegurança de Responsabilitat Civil que permet gaudir d’una pòlissa bàsica gratuïta pel sol fet d’estar 

col·legiat al CETOP, a banda de les altres opcions de pòlisses amb condicions avantatjoses. 

 Assegurances Mèdica, Cotxe i Moto 

 El meu@cetop.cat 

 Oferta TCQ EXPRÉS i adquisició de llicències dels paquets del TCQ a preus avantatjosos. 

 Conveni amb Al-Top Topografia 

 La consulta del text íntegre de la col·lecció de Normes UNE  

 Assessorament Laboral i Fiscal: confecció de declaració de rendes a preus molt competitius 

 La cessió de despatxos o lloguer de sales del CETOP 

 L’hora de pàrquing gratuïta per fer gestions al col·legi 
 Serveis Bancaris mitjançant el conveni signat amb Banc Sabadell 

 Subscripció gratuïta de dos mesos al diari ARA 

 Telefonia Mòbil PARLEM 

 Servei Apple i Paquets d’Office 365 amb descomptes 

 La targeta CEPSA amb descomptes per carburants 

 Descomptes en vols amb Air France-KLM 

 Aparca&Go i Via T Bip&Drive 

 Servei Aparcament Núñez i Navarro, vals d’aparcament SABA 

 TusCasasRurales.com, Hotelius Club i Hotels ABBA (hotels a preus especials) 
 
 

ACTES DE GOVERN COL·LEGIAL 
 
 
Juntes de Govern 
 
A més d’altres reunions de treball, es van celebrar 2 sessions de Junta de Govern i les actes, que recullen els 
temes que s’han tractat, estan a disposició dels col·legiats per la seva consulta, a la secretaria de la seu del Col·legi.  
 



 3

Assemblea Ordinària del Col·legi 
 
El 23 de març de 2017, a la seu del CETOP va tenir lloc l’Assemblea Ordinària del CETOP amb els punts 
habituals: Informe Degà sobre la gestió de la Junta de Govern, aprovació de l’exercici 2016 i dels pressupostos 
del 2017, i es van escollir els membres de la Junta i de la Taula Electoral per les Eleccions a Junta de Govern del 
2017. 
 
 
Eleccions a càrrecs de la Junta del Col·legi 
 
Durant el 2017 es van convocar les eleccions a càrrecs de la Junta de Govern del Col·legi i es van presentar dues 
candidatures. Atès que es van interposar recursos, el procés electoral està suspès a l’espera de resolució.   
 
 
Reunions i Consejos del CITOP 
 
A nivell estatal, el CITOP va celebrar tres Consejos, als quals va assistir el nostre degà Sr. Xavier Font. 
 
 
Trobada Nadalenca del CETOP 
 
Per concloure les activitats de la Junta de Govern del CETOP del 2016, el 19 de desembre es va celebrar la 
trobada nadalenca a la pròpia seu del CETOP.  
 
 
 

RELACIONS INSTITUCIONALS 
 
 
Durant el 2017, es va assistir a les reunions organitzades per diverses entitats a les quals pertany el Col·legi 
com a membre o hi està adherit, així com a jornades, actes o entrevistes d’interès col·legial o professional. 
 
 
Reunió amb el Conseller de Territori i Sostenibilitat 
 
El passat 31 de gener, el nostre 
degà Sr. Xavier Font es va 
entrevistar amb l'Hble. Sr. Josep 
Rull, conseller del Departament de 
Territori i Sostenibilitat. 
 
Durant l’entrevista, es va presentar 
al Conseller el Nou Màster en 
Enginyeria Municipal. Aquest nou 
màster està sota la tutela de l’Ecole 
de la Ville de Paris, que és un 
organisme del màxim prestigi 
internacional en formació i  ve 
col·labo-rant amb el CETOP en 
l’organització del nostre Congrés 
d’Enginyeria Municipal. 
 
Aquesta formació només era possible fer-la a Paris i New York, i ara serà possible a Barcelona, i compta amb 
un nivell de formació d’excel·lència.La Conselleria es va mostrar totalment entusiasmada amb el projecte i 
resolta a prestar-li suport. 
 
Durant la reunió, a la que també van assistir el Sr. Ramon Campanera i Sr. Gerard Estanyol, vicedegà i cap 
de comunicació del CETOP, el Sr. Ignasi Pérez de Bim Academy i el Sr. Ricard Font, secretari de Mobilitat 
del Departament,  també es van tractar altres temes com el Congrés d’Enginyeria Municipal i temes relacionats 
amb la mobilitat a les carreteres catalanes. 
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Inauguració de la Seu i centre de formació de la Fundació Laboral de la Construcció a Catalunya 
 

L’1 de març, la Fundació Laboral de la 
Construcció va inaugurar la seva nova Seu 
i Centre de Formació de Catalunya, ubicat 
a Badalona, amb el qual pretén impulsar la 
formació de tots els treballadors i 
empreses del sector català de la 
construcció. 
 
L'acte va ser presidit per Carles 
Puigdemont, president de la Generalitat de 
Catalunya, que va estar acompanyat per 
l'alcaldessa de Badalona, Dolors Sabater. 
El CETOP va estar representat pel 
vicedegà 1r Sr. Ramon Campanera. 

 
 
 
II Congrés de l’Aigua a Catalunya 
 
Els dies 22 i 23 de març de 2017, l'Associació Catalana 
d'Amics de l'Aigua va organitzar el II Congrés de l'Aigua a 
Catalunya a Barcelona. El Congrés es va estructurar en 6 
sessions temàtiques: “Aigua i medi natural", “Governança de l’aigua", “Gestió de les infraestructures 
hidràuliques", “Usuaris de l’aigua", “I+D+i en el sector de l’aigua", “Aigua, sostenibilitat i economia circular". 
 
El CETOP és membre col·laborador del Congrés i, per aquest motiu, el vicedegà 1r, Sr. Ramon Campanera, 
va ser convidat a la inauguració.   
 
 

 
VIII Cursa Intercol·legial Sabadell Professional 
 
El 22 d'abril, a les 9 h, es va donar el tret de 
sortida a la VIII Cursa Intercol·legial Sabadell 
Professional, organitzada per 20 col·legis i 
associacions professionals, entre les que es troba 
el nostre Col·legi.  
La cursa va aplegar més de 200 corredors, que 
van completar un circuit de 10 km (5 km pels 
infants) ubicat a la zona de la Mar Bella de 
Barcelona. 
 
 
 

 
 
Barcelona Building Construmat 2017 
 
La vintena edició de Barcelona Building Construmat es va celebrar del 23 al 26 de maig a Fira Barcelona Gran 
Via amb una nova presidenta, la economista Ana Vallés, i una nova directora, l'arquitecta Ione Ruete que van 
simbolitzar la nova etapa de Construmat que es va organitzar en quatre àrees: Industry Arena, un ampli espai 
d'exposició comercial; Future Arena, amb els avenços més innovadors del sector; Talks Arena, un lloc on es 
va intercanviar coneixement; i Meeting Arena, la plataforma per als contactes comercials i de 
desenvolupament del negoci. 
 
El Col·legi com és habitual va seguir col·laborant amb la Fira i va formar part del Comitè organitzador.  
El degà va assistir a l’acte d’inauguració i va ser convidat a formar part com a membre de la Taula Rodona de 
la Jornada “ Present i futur de la seguretat i salut a Europa i Catalunya que va ser organitzada pel Col·legi 
d’Aparelladors (CAATEEB). 
 
Fidel a l’esdeveniment el Col·legi va participar amb un estand on es va impartir xerrades sobre paviments 
urbans descontaminats, sobre drons i els seus usos dins del món de l’enginyeria, entre d’altres. 
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A més de les visites dels col·legiats, 
vam tenir l’honor de rebre la visita del 
conseller de Territori i Sostenibilitat, Sr. 
Josep Rull, i la consellera de 
Governació, Administracions Públiques 
i Habitatge, Sra. Meritxell Borràs, que 
després de presidir l'acte oficial 
d'inauguració de la vintena edició de 
Barcelona Building Construmat, es van 
passar pel nostre stand i van saludar i 
felicitar al degà per la seva labor en 
defensa de la professió. 
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Reunió amb la Consellera de Governació Meritxell Borràs 
 
El 25 de maig i en representació de la  Mesa 
d’Enginyeria Tècnica i de Graduats en Enginyeria 
de Catalunya (METGEC), el degà del Col·legi 
d’Enginyers Graduats i Enginyers Tècnics 
Industrials de Barcelona, Miquel Darnés i Cirera, i 
el nostre degà, Xavier Font i Mach, es van reunir 
amb la consellera de Governació Sr. Meritxell 
Borràs. 
 
Els degans van traslladar a la consellera la seva 
preocupació per la discriminació que pateixen els 
enginyers tècnics i de grau en els concursos públics 
per accedir a un lloc de treball. També li han 
demanat que les administracions redactin les bases 
de les convocatòries dels processos selectius de 
personal  de forma que es respecti la normativa reguladora de les titulacions universitàries i la legislació de 
funció pública, per evitar que candidats quedin exclosos indegudament d’aquestes convocatòries. 
 
La consellera es va comprometre a analitzar la situació amb les diferents casuístiques que els degans han 
presentat i a impulsar criteris comuns entre els departaments a l’hora de publicitar les places objecte de 
concurs. 
 
 
Debat parlamentari de la Llei de l’Arquitectura 
 

El dimecres 28 de Juny del 2017, el Parlament de 
Catalunya va aprovar la Llei de l’Arquitectura. 
Aquesta llei vol capgirar la situació que s’ha donat 
els darrers anys, amb una “creixent priorització 
dels aspectes econòmics, materials i normatius” 
en els concursos d’adjudicació d’obra pública i fa 
prevaldre els criteris qualitatius, la dimensió 
cultural i les consideracions mediambientals i 
socials. 
 
Fruit de la tramitació parlamentària, on el nostre 
Col·legi va presentar al·legacions que van ser 
recollides en el text definitiu, la Llei emfasitza 
repetidament que la creació d’una obra 
arquitectònica és el resultat de la participació de 

professionals de diverses disciplines i posa en valor aquesta pluridisciplinarietat. Ni la Llei ni el seu posterior 
reglament acotaran quins són els perfils professionals que han d’intervenir en la creació arquitectònica. 
 
 
Observatori de l’Enginyeria 
 
L'Observatori de l'Enginyeria és una iniciativa impulsada 
pels Enginyers Industrials Catalunya i coliderada pel 
conjunt de col·legis i associacions d'Enginyers de 
Catalunya, entre les que es troba el nostre Col·legi, que 
compta a més amb la participació de les associacions 
empresarials, les universitats i altres entitats i institucions 
vinculades al món de l'enginyeria. 
 
Després de l’enquesta realitzada a 1000 enginyers i a una 
mostra representativa de 500 empreses del sector, el 6 de 
juliol van presentar els resultats obtinguts sobre la situació 
de l’enginyeria a Catalunya i les serves perspectives per als 
propers 10 anys. 
 
L’acte va ser presidit pel conseller Sr. Rull 
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Diada de Catalunya 
 
El Govern i el Parlament van celebrar el passat 10 de setembre, a la plaça del Born Centre de Cultura i 
Memòria de Barcelona, la Diada Nacional de Catalunya amb un acte institucional conjunt que va tenir com a 
eix temàtic els Drets Humans per la democràcia i la llibertat. El nostre Col·legi, juntament amb altres 
representants de diferents Col·legis professionals i de la societat civil, van ser convidats assistir-hi 
 
L’11 de setembre, el Degà del CETOP, conjuntament amb tots els Presidents i Degans dels Col·legis 
Professionals de l'àmbit tècnic, va assistir a l'Ofrena floral al monument de Rafael de Casanova. Un cop acabat 
l'acte i seguint la tradició, el Col·legi d'Enginyers Industrials de Catalunya va fer una recepció a tots els 
participants a la seva seu de Via Laietana.  
 
 

 
 
 
 

ACTIVITATS INSTITUCIONALS 
 
 
Reunions del Ple del Patronat de l’ITeC i de la Comissió Permanent del Patronat  
 

El degà com a patró de l’ITeC va assistir a les reunions de la Comissió Permanent 
del Patronat de l’ITeC on mensualment es fa un seguiment econòmic d’activitats i 
del Pla Estratègic de l’Institut, i a las reunions del Patronat i del Ple Extraordinari 
on es va aprovar la renovació i nomenament de nous patrons. 
 
El 25 de gener va assistir al Ple extraordinari de la Fundació de l’ITeC on es va 

aprovar la modificació dels Estatus de l’ITeC i el 22 de març va assistir a l’Assemblea Plenària de la Comissió 
Construim Futur (CCF) on es van aprovar els Documents de definició de les accions de transició cap el BIM. 
 
 
 
Reunions de Patronat i del Comitè de direcció de l’AQPE 
 

 
El dega com a Patró de l’AQPE va assistir a las reunions del 
Patronat on es van parlar entre altres temes dels acords amb entitats 
certificadores europees KIVI (Holanda) CERT-ING (Italia), la creació 
del comitè Evaluador i del pla d’acció per al 2018. 
 
El 26 de maig, acompanyat pel Sr. Carlos Dueñas i el Sr. Joan 
Sánchez, President i Vicepresident del CITOP  va assistir 1 Forum 

Internacional dels Professionals de l’Enginyeria. 
 
El delegat de Girona, Sr. Marc Cucurella, va assistir a les reunions que quinzenalment realitza el comitè de 
direcció de l’AQPE on es parla de la implantació progressiva de les certificacions professionals, el seguiment 
pressupostari, l’organització del Comitè d’Experts, entre d’altres temes. 
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Associació Intercol·legial de Col·legis Professionals de Catalunya 
 
La Intercol·legial de Col·legis Professionals de Catalunya que agrupa a més de 
100 corporacions professionals, entre les quals es troba el CETOP,  i engloba a 
més de 200.000 persones col·legiades va organitzar durant el 2017 el Congrés 
de les Professions 
 
El congrés va ser un esdeveniment vertebrador de l’entorn dels Col·legis que va 
tenir lloc des del 31 de maig i fins al 4 de juliol, i va aplegar més de 100 actes per 

tractar de manera transversal o des de les 6 sectorials, actes i jornades per compartir coneixement, visió i 
oportunitats davant de nous escenaris. 
 
l'objectiu d'aquest esdeveniment va ser establir un lloc de trobada on els professionals de diferents àmbits 
poguessin compartir coneixements i oportunitats. El Congrés va demostrar així la modernització dels Col·legis 
com a centres de servei als col·legiats, amb especial atenció a la formació continuada i al foment de 
l’excel·lència professional i de la internacionalització. A més, també va fer divulgació de la funció dels Col·legis 
davant la societat, els consumidors i l'administració pública. 
 
L’acte inaugural del Congrés va tenir lloc el 31 de maig dins el marc de la Fira BizBarcelona i l’acte de cloenda 
es va celebrar el 4 de juliol al Museu Marítim de Barcelona 
 
L’Intercol·legial, a més de les 6 sectorials, es vertebra en la Taula Tècnica i la Taula Lletrada. 
 
La Taula Tècnica és el lloc de trobada on mensualment tots els gerents i directors dels col·legis, entre els 
quals participa la nostra directora, Sra. Eva Fernández, tracten diversos temes relacionats amb les 
problemàtiques dels col·legis i on es busquem sinergies i punts de col·laboració.  
 
La Taula Lletrada es reuneix mensualment per tractar temes jurídics que afecten als col·legis  
 
 
 
Reunions de la Mesa Tècnica de l’Enginyeria Catalana (METGEC) 
 
La METGEC està integrada pels degans dels col·legis de l’enginyeria tècnica: Agrícoles, Aeronàutics, 
Forestals, Industrials, Informàtics, Mines, Navals, Obres Públiques, Topògrafs i Telecomunicacions. El degà 
va assistir a les reunions que se celebren a les diferents seus dels Col·legis que integren la Mesa per parlar 
de les problemàtiques col·legials. 
 
 
 
La Taula d'Enginyeria de les Comarques Gironines col·labora amb la Fundació Ramon Noguera 
 
La Taula d'Enginyeria de les comarques gironines (TEG), que agrupa els set 
col·legis professionals de les diferents enginyeries amb presència al territori 
gironí, ha arribat a un acord amb la Fundació Ramon Noguera per col·laborar 
en les seves activitats. 
 
 
La Fundació Ramon Noguera té 
com a finalitat la creació i gestió 
de centres i serveis adreçats a 
persones adultes amb 
discapacitat intel·lectual i a 
infants amb trastorns en el seu 
desenvolupament. 
 
 
El CETOP està representat a la 
TEG a través del delegat de 
Girona, Sr. Marc Cucurella. 
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Reunions de la Taula de Col·legis Tècnics - TCT 
 
El Degà, com a membre de la Taula de Col·legis Tècnics va assistir a les reunions que mensualment se 
celebren a les diferents seus dels Col·legis que integren la Taula, per parlar de sinèrgies comunes. La Taula 
de Col·legis Tècnics està formada pels col·legis d’Arquitectes, Arquitectes Tècnics, Enginyers Industrials, 
Enginyers Tècnics Industrials, Enginys de Camins, Enginyers d’Obres Públiques, Enginyers Agrònoms, 
Enginyers Agrícoles,  Enginyers de Telecomunicacions i Enginyers Tècnics de Telecomunicacions.  
 
 
 
Reunions del GT-Senyalització Viària - Reunions de la Comissió de Mobilitat 
 
En representació del CETOP i com a membre de la Comissió de Mobilitat del CETOP, el 31 de gener, el Sr. 
Francesc Xandri va assistir a la reunió del Pacte de la Mobilitat de Barcelona.  

 
També va assistir a les diverses reunions del Grup de Treball GT32 sobre Fixació de Criteris de Senyalització 
Viària de la Comissió Catalana de Trànsit i Seguretat Viària de la Generalitat. En aquestes reunions es parla, 
entre altres temes del manual de disseny de senyalització interurbana d’orientació, del Manual de 
senyalització d’orientació de rutes cicló-turístiques i vies ciclistes, sobre criteris d’abalisament, etc..   
 
Altres membres de la Comissió, Dolors Perez, Raul Millán, David Rodriguez, van assistir a diversos grups de 
treball com ara: el Grup de la Bicicleta, on es va parlar de la festa de la bicicleta, del bicing i dels carrils bici, 
el grup de Mobilitat Sostenible i el Grup del Transport públic, tots inclosos dins del Pacte per a la Mobilitat de 
Barcelona. 
 
La comissió de Mobilitat continua amb la seva tasca i es reuneix periòdicament per tractar les diverses 
normatives i novetats sobre la mobilitat. 
 
 
 
Relacions Col·legi - Escola Camins 
 
El 4 d’abril es va celebrar a l’ETSECCPB  la Jornada d'Escola, 
espai de trobada entre els diversos agents de l’àmbit de les 
titulacions que s’imparteixen a l’Escola: Enginyeria Civil, 
Enginyeria d’Obres Públiques, Enginyeria Geològica, 
Enginyeria de Camins i que està organitzada per la Delegació 
d’Alumnes de l’Escola. 
 
L’objectiu de la Jornada va ser la interacció entre els diferents 
col·lectius, donant-los a conèixer i creant sinèrgies entre ells. 
Quan el degà va prendre la paraula, va parlar dels canvis 
profunds que experimenta l'exercici professional, dels valors 
que tenen el treball en equip, el rigor i la transparència a la feina 
i que el Col·legi busca en tot moment ser útil, necessari i 
proactiu. Sense oblidar el passat, actuem i pensem amb visió 
de futur. Que el Col·legi som tots i cada un de nosaltres 
 
 
 
 

31/01/2017 reunió Pacte Mobilitat de Barcelona 
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Després es va fer una taula rodona que va tractar 
sobre el Corredor Mediterrani. En aquesta sessió hi 
van participar en Simó Batlle (CIMALSA), la Laia 
Mercadé (Departament de Territori i Sostenibilitat), 
la companya Nel·la Saborit (PEMB) i en Mateu 
Turró (UPC-Barcelona Tech), i va ser moderada pel 
nostre company Francesc Xandri (CINESI), 
membre de la Comissió de Mobilitat del CETOP 
 
El 3 de maig va tenir lloc la graduació dels 
estudiants que van acabar els estudis de Grau 
d’Enginyeria Civil i Obres Públiques, Geologia i 
Màster de Camins de l’Escola de Camins de 
Barcelona de l’UPC. L’acte va tenir la presència 
dels representants dels Col·legis Oficials implicats en aquestes titulacions, entre els quals estava el nostre 
degà, així com els ex-directors de l’Escola dels darrers anys i l’equip directiu actual. el degà va participar 
 
 
 


